
Aan:  Portefeuillehouders sociaal domein gemeenten Medemblik, Opmeer, 
Hoorn, Enkhuizen en Stede Broec 

Van:  Rekenkamers Hoorn, Medemblik-Opmeer, SED 

Datum:  1 april 2025 

Betreft: Verzoek uitstel onderzoek jeugdzorg 

 

 

Geachte portefeuillehouders, 

Wij hebben uw brief d.d. 21 maart jl. in goede orde ontvangen. Wij waarderen uw 
betrokkenheid bij het onderzoek naar de jeugdzorg en de manier waarop u uw 
bedenkingen met ons heeft gedeeld.  

We begrijpen uw zorgen met betrekking tot de timing van het onderzoek. Uit de 
gesprekken die tot dusver binnen de betrokken gemeenten zijn gevoerd op strategisch 
en managementniveau hebben wij inderdaad vernomen dat de nieuw gecontracteerde 
jeugdzorg komende zomer wordt geïmplementeerd. Ook hoorden wij binnen enkele 
gemeenten dat zij druk zijn beleid en uitvoering verder te ontwikkelen, onder andere in 
het kader van de Hervormingsagenda Jeugd. 

Hoewel wij uw verzoek begrijpen, zien wij vooral ook argumenten om het onderzoek 
juist nu wel door te laten gaan. Wij lichten dat hier kort toe: 

• Met de Hervormingsagenda Jeugd doet de minister van VWS een expliciet 
beroep op gemeenten om hun lokale voorzieningen te versterken. Met het 
onderzoek willen wij duidelijk krijgen in hoeverre de Westfriese gemeenten zich 
dat moeten aantrekken. Het advies dat de deskundigencommissie (Commissie 
Van Ark) in januari jl. afgaf, versterkt wat ons betreft de kennisbehoefte en 
meerwaarde van het onderzoek. Uiteraard nemen wij graag kennis van de 
resultaten van de aangestelde projectleider Hervormingsagenda Jeugd. Graag 
zouden wij deze ook interviewen. 

• De recente landelijke aandacht voor de jeugdzorg heeft geleid tot veel interesse 
bij de verschillende gemeenteraden. Wij zagen dat met name rond de 
presentatie van onze jaarplannen. Raadsleden toonden waardering voor het 
plan om de jeugdzorg te onderzoeken en lieten zich ook positief uit over de 
voorgenomen samenwerking tussen de rekenkamers. Uitstel van het onderzoek 
zal bij hen daarom niet worden gewaardeerd. 

• Met de plannen van enkele gemeenten om het beleid aan te passen is het voor 
de betreffende gemeenteraden extra relevant om een beeld te hebben van de 
huidige uitvoering. Het zal hen te zijner tijd helpen de plannen beter te 
beoordelen. 

• Wij verwachten dat de nieuwe aanbesteding van specialistische jeugdzorg en 
veranderingen in de contractering en aanpassingen in de aansluiting op de 
lokale teams, weinig zal afdoen aan de actualiteit of representativiteit van de 
onderzoeksbevindingen die wij in de zomer verwachten te kunnen presenteren. 



Zoals in onze aankondigingsbrief aangegeven richt het onderzoek zich met 
name op het functioneren van de lokale teams. 

Wij verwachten niet dat wij uw zorgen met deze brief geheel hebben kunnen 
wegnemen. Wij zullen er bij de uitvoering van het onderzoek daarom extra rekening mee 
houden. Onder meer zullen de onderzoekers tijdens het onderzoek contact met u 
zoeken om ook uw perspectief mee te nemen. Daarnaast krijgt u natuurlijk ook nog de 
gelegenheid te reflecteren op het onderzoeksresultaat voordat het aan de 
gemeenteraden wordt aangeboden. 

Mochten er onder portefeuillehouders op voorhand toch nog vragen of twijfels zijn, dan 
gaan wij graag in gesprek.  

 

Met vriendelijke groet, 

Irene Makelaar, voorzitter rekenkamer Medemblik-Opmeer 

Martin Haubrich, voorzitter rekenkamer Hoorn 

Roelie Fokkens, voorzitter rekenkamer SED 


